



من كتاب السيدة العذراء - البابا شنودة الثالث

من فضائل القديسة مريم

حياة التسليم

- ❖ عاشت قديسة طاهرة في الهيكل.. ثم جاء وقت قيل لها فيه أن تخرج من الهيكل. فلم تحتج ولم تعترض، مثلما تفعل كثير من النساء اللاتي يمنعهن القانون الكنسي من دخول الكنيسة في أوقات معينة. فيتذمرن، ويجادلن كثيراً في احتجاج!!
- ❖ وكانت تريد أن تعيش بلا زواج فأمروها أن تعيش في كنف رجل حسبما تقضي التقاليد في أيامها..
- ❖ فلم تحتج وقبلت المعيشة في كنف رجل، مثلما قبلت الخروج من الهيكل... كانت تحيا حياة التسليم، لا تعترض: ولا تقاوم، ولا تحتج.
- ❖ بل تسلم لمشيئة الله في هدوء، بدون جدال.
- ❖ كانت قد صممت على حياة البتولية، ولم تفكر إطلاقاً في يوم من الأيام أن تصير أمًا. ولما أراد الله أن تكون أمًا، بحلول الروح القدس عليها (لوقا: 35) لم تجادل، بل أجابت بعبارتها الخالدة "هوذا أنا أمة الرب. ليكن لي كقولك" .. لذلك وهبها الله الأمومة، واستبقى لها البتولية أيضاً، وصارت أمًا، الأمر الذي لم تفكر فيه إطلاقاً.. بالتسليم، صارت أمًا للرب.. بل أعظم الأمهات قدرًا.
- ❖ وأمرت أن تهرب إلى مصر، فهربت.
- ❖ وأمرت أن ترجع من مصر، فرجعت. وأمرت أن تنتقل موطنها من بيت لحم وتسكن الناصرة، فانتقلت وسكنت.
- ❖ كانت إنسانة هادئة، تحيا حياة التسليم، بلا جدال. لذلك فإن القدير صنع بها عجائب... إذ نظر إلى اتضاع أمته.

From the Holy Virgin St. Mary for H.H. Pope Shenouda III

THE VIRGIN'S VIRTUES

LIFE OF ABANDON

- ❖ She lived saintly and purely in the temple. Then came a time when they said to her to go out of the temple. She did not protest or object, such as many women do, when they are forbidden by the ecclesiastical laws, to enter the church in certain periods; and they protest and discuss much....!
- ❖ She wanted to live without marriage, but they ordered her to live under the guardianship of a man, according to the custom in her days.....
- ❖ She did not protest then, and she accepted to live in the custody of a man, as she had accepted to go out of the temple.....
- ❖ She lived the life of abandon, not protesting, not resisting, not objecting, but quietly abandoning to the will of God, without discussion.
- ❖ She was determined to live the life of virginity, and did never think at any time of becoming a mother. And when God willed that she becomes a mother by the coming of the Holy Spirit upon her (Luke 1:35), she did not discuss, but replied with her immortal expression: "Behold the maid -servant of the Lord! Let it be to me according to your word" (Luke 1:38)..... For that, God granted her the motherhood, and kept her virginity too, and she became a mother, the thing in which she had absolutely never thought..... Through abandon, she became the mother of the Lord..... rather the greatest in value of all mothers.
- ❖ She was ordered to go to Egypt, and she went.
- ❖ And she was ordered to come back from Egypt, and she came back. She was ordered to move from Bethlehem and to reside in Nazareth, and she moved and resided.
- ❖ She was a calm human being, living the life of abandon, without discussion. That is why "He who is mighty has done great things" to her..... "For He has regarded the lowly state of His maidservant".

Church's web site www.stmarkmontreal.ca
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:
(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498
frmikhail@stmarkmontreal.ca

Père / Victor Nasr:
(514) 918-2484

frvictor@stmarkmontreal.ca

Schedule du service +++ جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 1/2	PM	+ إعرافات أبونا فيكتور
+ Louanges Du Kiahk	Vend	7 1/2 - 10	PM	+ تسبحة كيهك
+ Étude de Bible pour Jeunes.	Mar	7 1/2 - 9 1/2	PM	+ درس كتاب للشباب
+ La Messe	Merc	5 1/2 - 7 1/2	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions Père Mikhail	Jeu	4 - 7	PM	+ إعرافات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion des Jeunes (CGEP et gradué)	Vend	8 1/2 - 10 1/2	PM	+ إجتماع الشباب
+ Louanges Du Kiahk et la Messe	Vend	8 - 2 1/2	PM-AM	+ تسبحة كيهك والقداس
+ La Messe	Sam	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 1 (KG - 2)	Sam	3 - 4	PM	+ درس الحان Groupe 1 (KG - 2)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 2 (Grade 3 - 6)	Sam	3 - 4	PM	+ درس الحان Groupe 2 (Grade 3 - 6)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 3 (Sec 1 - 5)	Sam	1:30 - 2:30	PM	+ درس الحان Groupe 3 (Sec 1 - 5)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 4 (CEGEP+)	Sam	5 :30 - 7	PM	+ درس الحان Groupe 4 (CEGEP+)
+ Classe de Copte et Cantiques Adulte débutant	Sam	4 - 5 :20	PM	+ درس الحان للكبار بدائي
+ Club des enfants de la lumière	Sam	2 - 7	PM	+ نادى أبناء النور
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Réunion de la famille	Sam	5 1/2	PM	+ إجتماع الأسرة
+ Étude de Bible	Sam	6:15 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8 1/2 - 11 1/2	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion du serviteurs	Dim	1 1/2 - 2 1/2	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. بدأ شهر كيهك ، كل عام وانتم بخير وبدأت سهرات كيهك يوم الجمعة من كل أسبوع (عشية وصلاة نصف الليل من الساعة ٨ مساءً ثم يليها تسبحة كيهك ثم ينتهي بالقداس الإلهي حتى الساعة ٣:٠٠ صباحاً). ويوم الثلاثاء من كل أسبوع من الساعة ٧:٣٠ الى الساعة ١٠ مساءً.
2. لا يوجد قداس الهى أيام السبوت من ٨ الى ١٠ صباحا طوال شهر كيهك
3. يبدأ اليوم Check in للمعسكر الشتوي لنادي الملائكة في تمام الساعة ٣ مساءً، ببزمنت الكنيسة.
4. يقام احتفال ليلة رأس السنة يوم الأحد القادم ويبدأ من الساعة ٧ بالعشية يليها التسبحة حتى الساعة ١٢ ثم صلاة ، وينتهي بالقداس الالهى من الساعة ٣:٠٠ الى الساعة ٣:٠٠ صباحاً.
5. تنظم الكنيسة عشاء ليلة عيد الميلاد كل عام وأنتم بخير فمن يرغب بالأشتراك الاتصال بأيمن شنودة 9224 - 999 (514) أو سامح عوض الله 660-4155 (514). آخر موعد للحجز يوم الأثنين الموافق ١ يناير ٢٠١٨
6. تنظم الكنيسة عشاء بمناسبة عيد الميلاد المجيد يوم الأحد ١٤ يناير الساعة ٦ مساءً بمطعم Casa Corfu ب St. Michel. لمزيد من المعلومات برجاء الاتصال بوفاء عزيز 514-244-4537 أو أماني منصور 514-985-0775

Church news

1. The month of Kiahk has started. The praises of Kiahk will be held each Friday (Vespers and midnight prayer from 8 PM followed by the Kiahk praises ending by the Holy Liturgy 2:30 AM). And each Tuesday from 7:30 to 10 PM
2. The Saturdays Holy liturgy from 8 to 10 AM will be stopped during the month of Kiahk.
3. The Check in for Angel Club winter camp will start today 3 PM in the church basement.
4. New Year eve celebration will start next Sunday from 7PM by vespers followed by Kiahk Praise until 12 AM then prayer, ending by the Holy Liturgy from 12:30 to 2:30 AM.
5. The church organizes dinner for Christmas Eve those who are interested call Ayman Shenouda (514) 999-9224, Sameh Awad Allah (514) 660-4155. Last day for reservation Monday January 1 2018.
6. The church is organizing a Christmas dinner outing on Sunday January 14th at 6 PM at Casa Corfu restaurant in St. Michel. For more information please call Wafaa Aziz 514-244-4537 or Amany Mansour 514-985-0775